



Mining and Environment
International Conference

«The Dr. Thomas Peters Mining and Environment Masters Bursary»

A well-respected and gifted leader for environmental causes, Dr. Thomas Peters was internationally recognized in the field for land reclamation. In 1948, Peters joined the agricultural department of Inco Limited and from the very beginning was heavily involved with Inco's revitalization and land reclamation projects. Dr. Peters piloted research focusing on the tailings (materials left over from processed ore) surrounding Sudbury's smelters. Parts of Sudbury, which had been surrounded by large areas of waste material, have been successfully reclaimed due to his research. Dr. Peters taught agricultural courses at both Laurentian and Cambrian. He received an honorary doctorate from the university in 1979 for his outstanding leadership in greening Sudbury. He passed away on April 5, at age 84, in Sudbury.

The Sudbury International Mining and the Environment Conference series has provided the funds to support this Bursary to recognize research students examining environmental problems of the Mining Industry.

Eligibility:

The recipient of this award will be a graduate student enrolled in a Masters program at Laurentian University in an environmental field of study: Environmental Studies or Environmental Science, Biology, Chemistry and Biochemistry, Engineering or Geology. Further, the recipient will be selected on the basis of financial need and Ontario residency as defined by OSAP. Research must be in a mining-environmental field.

Amount:

Minimum value is \$5000.

Application:

Applications must include an updated CV (max. three pages), a statement of research interest (max. one page), a letter of reference (max. 250 words), and a copy of the latest transcript.

Due date:

Friday, October 5, 2018

Award date:

Friday, November 2, 2018

Submit completed applications to:

Angèle Gosselin Mainville (agosselinmainville@laurentian.ca)



Mining and Environment
International Conference

Bourse de maîtrise Thomas Peters sur les mines et l'environnement

Champion respecté des causes environnementales, M. Thomas Peters était reconnu au plan mondial dans le domaine de la réhabilitation de terrains. En 1948, il s'est joint au département agricole d'Inco Limitée et a participé largement à ses projets de revitalisation et de remise en état de terrains. Il a dirigé des recherches axées sur les résidus (résultant de la transformation de minerai) autour des fonderies de Sudbury. Grâce à ses recherches, des sections de Sudbury qui étaient entourées de grandes zones de déchets miniers ont été réhabilitées. M. Peters a donné des cours d'agriculture à la Laurentienne et au Collège Cambrian et a reçu un doctorat honorifique de l'Université en 1979 pour souligner son leadership hors pair dans le reverdissement de Sudbury. Il est décédé le 5 avril, à 84 ans, à Sudbury.

La Série de conférences sur les mines et l'environnement à Sudbury finance cette bourse qui est remise à des membres de la population étudiante effectuant des recherches sur les enjeux environnementaux auxquels est confrontée l'industrie minière.

Admissibilité

Cette bourse est remise à une personne inscrite à un programme de maîtrise dans un domaine lié à l'environnement à l'Université Laurentienne, à savoir en études sur l'environnement, sciences environnementales, biologie, chimie et biochimie, génie ou géologie. Il faut aussi avoir besoin d'aide financière et résider en Ontario conformément à la définition du RAFEO. À noter que le projet de recherche doit porter sur les mines et l'environnement

Montant

Valeur minimale de 5 000 \$

Demande

Il faut inclure dans le dossier de demande un curriculum vitae à jour (3 pages, au maximum), un énoncé des intérêts de recherche (1 page, au maximum), une lettre de recommandation (maximum de 250 mots) et le plus récent relevé de notes.

Date limite

Vendredi 5 octobre 2018

Date d'attribution :

Vendredi 2 novembre 2018

Veillez soumettre le dossier de demande à

Angèle Gosselin Mainville (agosselinmainville@laurentienne.ca)